
17 maj 2018
protokoll PROTOKOLL 1 (19) 

 Sammanträdesdag 
 2018-05-17 
 

 
Tid och plats 
13.00 – 19.20  Fullmäktigehuset 
 
Omfattning 
§ 84 – 102 
 
Per-Olof  Höög (S), Ulrik Nilsson (M), Leila Pekkala (S), Anna Svalander (L), Morgan 
Hjalmarsson (L), Annette Carlson (M), Patric Silfverklinga (SD), Tom Andersson 
(MP), Ulf  Olsson (S), Malin Carlsson (S), Kjell Classon (S), Ida Legnemark (V), 
Lennart Andreasson (V), Hans Gustavsson (KD), Maj-Britt Eckerström (C), Björn 
Bergqvist (M), Annette Nordström (M), Marie Fridén (M), Leif  Häggblom (SD), Kjell 
Hjalmarsson (MP), Lars-Åke Johansson (S), Yvonne Persson (S), Raija Leppänen (S), 
Fredrich Legnemark (V), Tommy Josefsson (V), Kerstin Hermansson (C), Anna 
Christensen (M), Birgitta Bergman (M), Sten Lundgren (SD), Mosa Roshanghias (MP), 
Anja Liikaluoma (S), Ninni Dyberg (S), Anne Rapinoja (V), Sofia Andersson (V), 
Ingela Hallgren (KD), Alexander Andersson (C), Lotta Preijde (L), Nils-Åke Björklund 
(M), Pertti Merstrand (SD), Crister Spets (SD), Christina Ramsälv Waldenström (MP), 
Gun-Britt Persson (S), Rose-Marie Liljenby Andersson (S), Kent Hedberg (S), David 
Hårsmar (C), Lars-Gunnar Comén (M), Urban Svenkvist (M), Björn Qvarnström (SD), 
Hanna Werner (MP), Anethe Tolfsson (S), Sofia Bohlin (S), Oliver Öberg (M), Dennis 
Jernkrook (M), Mikael Wickberg (M), Thor Öhrn (SD), Mohamed Ben Maaouia (S), 
Johan Dahlberg (S) och Emina Beganovic (S). 
 
I de frånvarandes ställe tjänstgjorde: 
 
För Ulf  Sjösten (M)  - Amanda Wiktorsson (M) 
För Patric Cerny (L)  - Anne-Marie Ekström (L) 
För Falco Güldenpfennig (KD)  - Karl-Gustav Drotz (KD) 
För Hamid Fard (L)  - Andreas Cerny (L) 
För Pirita Isegran (M)  - Wiwi Roswall (M) 
För Leif  Johansson (S)  - Eva Andersson (S) 
För Alexis Mouschopanis (M)  - Lotta Löfgren Hjelm (M) 
För Micael Svensson (S)  - Leif  Grahn (S) 
För Ismail Bublic (M)  - Jonas Garmarp (M) 
För Tony Strandgård (-)  - Patrik Hållpås (SD) 
För Sara Andersson (S)  - Marie Sandberg (S) 
För Per Carlsson (S)  - Sören Björklund (S) 
För Robert Sandberg (S)  - Bengt Bohlin (S) 
För Mohamed Kossir (S)  - Abdullahi Warsame (S) 
 
För Andreas Bäckman (SD) saknas ersättare. 
 
Närvarande ersättare 
Per Månsson (M), Maria Jöreteg (M), Mattias Danielsson (C), Bengt Wahlgren (KD),    
Therése Björklund (S), Andreas Ekström (S),  Pari Mahinpour (V),  Anita Spjuth (V) 
och Dennis Söderberg (MP). 
 
Patric Cerny (L) anländer till sammanträdet kl 16.50 och intar sin plats under 
behandlingen av Årsredovisningen. 
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Jasem Hardan (V) anländer till sammanträdet kl 16.54.  
 
Eva Axell (S) anländer till sammanträdet kl 17.01. 
 
Paul-Andre Safko (M) anländer till sammanträdet kl 17.13. 
 
Maj-Britt Eckerström (C) lämnar sammanträdet kl 18.37. Hon ersätts av Monica 
Johansson (C) under behandlingen av Årsredovisningen 
 
Tommy Josefsson (V) lämnar sammanträdet kl 19.04. Han ersätts av Pari Mahinpour 
(V) inför behandlingen av § 94. 
 
Övriga närvarande 
Lars-Olof  Danielsson  stadsjurist 
Göran Björklund  sekreterare 
 
 
§ 84  
Allmänhetens frågestund 
(Frågorna fogas som bilagor till protokollet) 
 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) och Kommunstyrelsens ordförande Ulf  
Olsson (S) svarar på inkomna frågor. 
 
 
§ 85   
Val av justerande ledamöter 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Ulrik Nilsson (M) och Leila 
Pekkala (S) med Yvonne Persson (S) som ersättare. 
 
Ordföranden tillkännager att justeringen äger rum i Kommunstyrelsens lilla 
sessionssal i stadshuset, Borås, torsdagen den 24 maj 2018 kl 14.00. 

 
 
§ 86  
Anmälningsärenden 
Förteckning över till Kommunfullmäktige inkomna ärenden som av kommunchefen 
remitterats till Kommunstyrelsen: 
 
2018-05-11 Motion av Annette Carlson (M) och Oliver Öberg (M): Trygghets-

kameror på brottsutsatta platser för ökad trygghet. 
  Dnr 2018-00371 2.8.2.25 
 
2018-05-16 Motion av Leif  Häggblom (SD), Patric Silfverklinga (SD), Björn 

Qvarnström (SD) och Crister Spets (SD): Stärk demokratin för 
hörselskadade. 

  Dnr 2018-00292 1.1.1.1 
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2018-05-16 Motion av Anne-Marie Ekström (L), Anna Svalander (L) och Lotta 

Preijde (L): Förskolan spelar en viktig roll för barns lärande och 
språkutveckling. Barn som gått i förskolan har lättare att klara skolan. 
Dnr 2018-00393 1.1.1.1 

  
Till Kommunfullmäktige har även inkommit följande ärenden: 
 
2018-05-02 Omprövningsbeslut 2018-05-02 angående valdistriktsindelning för 

Borås kommun. Länsstyrelsen beslutade den 1 december 2017 om 
ändrad valdistriktsindelning för Borås kommun. Borås kommun har nu 
uppmärksammat Länsstyrelsen på att två valdistrikt har placerats i fel 
valkrets i Länsstyrelsens beslut. 

 Dnr 2016-00615 111 
 
2018-05-02 Beslut om fördelning av fasta valkretsmandat mellan valkretsar i 

landsting samt valkretsindelade kommuner i Västra Götalands län. 
Länsstyrelsen beslutar med stöd av 4 kap. 14 § vallagen antalet mandat 
i valkretsindelade kommuner i Västra Götalands län. 

 Dnr 2018-00352 1.4.3.0 
  
 Borås kommun 
 Valkrets  Antal 
 Borås 1  20 
 Borås 2  21 
 Borås 3  24 
 
2018-05-04 Beslut om valdistriktsindelning i Borås kommun inför Europa-

parlamentsvalet 2019. Länsstyrelsen beslutar enligt 4 kap. 17 § 
vallagen att Borås kommun ska vara indelad i 83 valdistrikt. 

 Dnr 2016-00615 111.  
 
 
§ 87  
Inkomna interpellationer och enkla frågor 
Till dagens sammanträde har en enkel fråga inkommit som fogas som bilaga till 
protokollet. 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Den enkla frågan får ställas. 
 
 
§ 88  2018-00041 1.1.1.2. 
Avsägelse av förtroendeuppdrag, entlediganden och fyllnadsval 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, separat bilaga)  
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Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Lena Palmén (S), Salängsgatan 19, 504 56 Borås entledigas från sitt uppdrag som ledamot i 
Stiftelsen FöreningsSparbanken Sjuhärad. 
 
Malin Carlsson (S), Tomteplatsen 7, 506 42 Borås väljs till ledamot i Stiftelsen 
FöreningsSparbanken Sjuhärad t.o.m. den 31 december 2018. 
 
Johanna Waern (S), Johanneslundsgatan 21, 506 40 Borås entledigas från sitt uppdrag som 
ersättare i Vård- och äldrenämnden. 
 
Erzulina Yngvesson (S), Sonatgatan 28C, 504 71 Borås väljs till ersättare i Vård- och 
äldrenämnden t.o.m. den 31 december 2018. 
 
Minna Niemelä (S), Gullestorp, Ledet 1, 516 92 Äspered entledigas från sitt uppdrag som 
ledamot i Lokalförsörjningsnämnden. 
 
Nuvarande ersättare Micael Emilsson (S), Varbergsvägen 37 B, 504 30 Borås väljs till ledamot i 
Lokalförsörjningsnämnden t.o.m. den 31 december 2018. 
 
Jaana Ben Maaouia (S), Lilla Brogatan 8, 503 30 Borås väljs till ersättare i Lokalförsörj-
ningsnämnden t.o.m. den 31 december 2018. 
 
Björn Alexandersson (S), Engelbrektsgatan 135, 506 39 Borås väljs till ersättare i Individ- och 
familjeomsorgsnämnden t.o.m. den 31 december 2018. 
 
Enock Akouéle (MP), Tunnlandsgatan 9, 507 44 Borås entledigas från sitt uppdrag som 
ersättare i styrelsen för Fristadbostäder AB. 
 
Göran Larsson (MP), Wennerbergsplatsen 19D, 531 33 Lidköping väljs till ersättare i styrelsen 
för Fristadbostäder AB t.o.m. 2018 års verksamhet. 
 
Nuvarande ersättare Enock Akouéle (MP), Tunnlandsgatan 9, 507 44 Borås väljs som ledamot i 
Arbetslivsnämnden t.o.m. den 31 december 2018. 
 
Tim Gahnström (MP), Sölebo Stora 1, 513 95 Fristad väljs till ersättare i Arbetslivsnämnden 
t.o.m. den 31 december 2018. 
 
Marius Jasinski (L), Skogshaga 2, 513 95 Fristad entledigas från sitt uppdrag som ersättare i 
styrelsen för Fristadbostäder AB. 
 
Kathy Johansson (SD), Fritslavägen 77, 516 35 Viskafors väljs till ersättare i Förskolenämnden 
t.o.m. den 31 december 2018. 
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§ 89   2018-00044 1.1.1.1. 
Svar på enkel fråga av Oliver Öberg (M) till Ida Legnemark (V) om 
klotter i Borås  
Fritids- och folkhälsonämndens ordförande Ida Legnemark (V) avger svar på 
rubricerad enkel fråga. 
 
 
ÅRSREDOVISNING OCH REVISIONSBERÄTTELSER 
 
Ordföranden redogör för förslag till debatt- och beslutsordning. Efter anföranden av 
förste revisorsgruppens ordförande Nils-Gunnar Blanc (L) och andra revisors-
gruppens ordförande Boris Prejde (M) om revisorsgruppernas granskning av 
verksamheten år 2017 debatteras årsredovisningen. Debatten inleds med att 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf  Olsson (S) och Kommunstyrelsens förste vice 
ordförande Annette Carlson (M) får tillfälle att yttra sig varefter ordet är fritt. Beslut 
fattas först efter det att hela årsredovisningen har debatterats. Först behandlas 
ansvarsfrihet och därefter behandlas fråga om godkännande av årsredovisning med 
de övriga yrkanden som kan framkomma under debatten. 
 
Det antecknas att de ledamöter och tjänstgörande ersättare i Kommunfullmäktige, 
vilka även var ledamöter och ersättare i ifrågavarande nämnder, styrelsen och företag 
eller var jäviga av släktskapsskäl icke deltog i förestående beslut om ansvarsfrihet, var 
och en i vad honom/henne angick. 
 
 

 § 90           2018-00387 1.2.3.3. 
Revisionsberättelser och redogörelse för 2017 års granskning 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, separat bilaga) 
 
Första och andra revisorsgrupperna har inkommit med revisionsberättelser för år 
2017. Stadsrevisionen har samtidigt avgivit sin verksamhetsberättelse för året. 
 
Första och andra revisorsgrupperna tillstyrker att granskade nämnder och styrelsen 
beviljas ansvarsfrihet. 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Ansvarsfrihet beviljas för de av första och andra revisorsgrupperna föreslagna nämnderna och 
styrelsen för 2017 års förvaltning. 
 
Stadsrevisionens redogörelse läggs till handlingarna. 
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§ 89   2018-00044 1.1.1.1. 
Svar på enkel fråga av Oliver Öberg (M) till Ida Legnemark (V) om 
klotter i Borås  
Fritids- och folkhälsonämndens ordförande Ida Legnemark (V) avger svar på 
rubricerad enkel fråga. 
 
 
ÅRSREDOVISNING OCH REVISIONSBERÄTTELSER 
 
Ordföranden redogör för förslag till debatt- och beslutsordning. Efter anföranden av 
förste revisorsgruppens ordförande Nils-Gunnar Blanc (L) och andra revisors-
gruppens ordförande Boris Prejde (M) om revisorsgruppernas granskning av 
verksamheten år 2017 debatteras årsredovisningen. Debatten inleds med att 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf  Olsson (S) och Kommunstyrelsens förste vice 
ordförande Annette Carlson (M) får tillfälle att yttra sig varefter ordet är fritt. Beslut 
fattas först efter det att hela årsredovisningen har debatterats. Först behandlas 
ansvarsfrihet och därefter behandlas fråga om godkännande av årsredovisning med 
de övriga yrkanden som kan framkomma under debatten. 
 
Det antecknas att de ledamöter och tjänstgörande ersättare i Kommunfullmäktige, 
vilka även var ledamöter och ersättare i ifrågavarande nämnder, styrelsen och företag 
eller var jäviga av släktskapsskäl icke deltog i förestående beslut om ansvarsfrihet, var 
och en i vad honom/henne angick. 
 
 

 § 90           2018-00387 1.2.3.3. 
Revisionsberättelser och redogörelse för 2017 års granskning 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, separat bilaga) 
 
Första och andra revisorsgrupperna har inkommit med revisionsberättelser för år 
2017. Stadsrevisionen har samtidigt avgivit sin verksamhetsberättelse för året. 
 
Första och andra revisorsgrupperna tillstyrker att granskade nämnder och styrelsen 
beviljas ansvarsfrihet. 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Ansvarsfrihet beviljas för de av första och andra revisorsgrupperna föreslagna nämnderna och 
styrelsen för 2017 års förvaltning. 
 
Stadsrevisionens redogörelse läggs till handlingarna. 
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§ 91     2018-00039 1.2.4.1 
Årsredovisning 2017 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 54, sid B 1034) 
 
Årets resultat blev 198 mnkr, vilket är 77 mnkr bättre än Kommunfullmäktiges 
antagna budget på 121 mnkr. De främsta orsakerna till att det blir en positiv 
avvikelse är ännu ej utnyttjade statsbidrag bl.a. byggbonusen och realisationsvinster 
vid markförsäljningar. Skatter- och generella statsbidrag har tack vare en 
fortsatt stark konjunktur gett ett bättre utfall än förväntat. En annan positiv 
faktor är att nämnderna klarat att bedriva sin verksamhet inom tilldelade 
kommunbidrag. 
Det samlade utfallet för nämndernas verksamhet är +75 mnkr. 
Inom resultatet har avsättningar gjorts till statlig medfinansiering med 8 mnkr 
och till fortsatt konsolidering av pensionsskulden med 220 mnkr. 
Nämndernas kostnadsutveckling har legat på 3,6 (3,3)%. Förra årets positiva 
utveckling har fortsatt och gett ett resultat på +75 (-14) mnkr jämfört med 
kommunbidraget. Skatte- och bidragsintäkterna har gett ett överskott på + 56 
mnkr medan realisationsvinster från fastighetsförsäljningar och tomträtter 
bidrar netto till resultatet med 55 mnkr. 
Nettokostnaderna blev 53 mnkr högre än budgeterat vilket främst beror på 
avsättningar till pensionsskulden och medfinansiering av statlig infrastruktur. Detta 
uppvägs till viss del av att bufferten för demografiska förändringar ej behövt 
utnyttjats under 2017 och att nämnderna haft en hög nivå på s k driftinventarier som 
i externredovisningen omförs till investeringar. 
Kostnadsutvecklingen hos nämnderna har varit relativt hög men inom tilldelade 
medel. Detta har gett ett positivt budgetutfall på +75 mnkr. Här ingår resultatföring 
av tidigare fordringar från Migrationsverket på 34 mnkr som då påverkar 
resultatet i positiv riktning. Bedömningen är att det inte finns några större 
ekonomiska ryggsäckar att bära in i verksamhetsåret 2018 där den ny organisation 
med endast facknämnder går in i sitt andra verksamhetsår. 
Avskrivningarna budgeterades till 220 mnkr och blev 216 mnkr p.g.a. att 
investeringarna under 2016 låg på en relativt låg nivå. Finansnettot 
budgeterades till +33 mnkr och blev +45 mnkr främst tack vare en högre 
internbanksmarginal beroende på en större lånevolym till bolagen. Även bättre 
utfall för medelsplaceringen och intäkter från överskottsfonden kopplat till 
tidigare pensionsinlösen bidrar. I finansnettot ingår finansiell kostnad på 
4 mnkr avseende det kommunala pensionsåtagandet. 
De långfristiga skulderna är i likhet med föregående år 0 mnkr. 
Realisationsvinster från markförsäljning och tomträtter bidrar till resultatet med 55 
mnkr. 
Skatte- och bidragsintäkterna blev sammantaget +56 mnkr högre än 
Kommunfullmäktiges antagna budget. Förklaringen är att Byggbonusen på 19 
mnkr var obudgeterad och en fortsatt god utveckling av skatteunderlaget även 
under 2017. Fastighetsavgiftens utfall blev 6 mnkr bättre än förväntat. 
 
  

 PROTOKOLL 7 (19) 
 Sammanträdesdag 
 2018-05-17 
 

 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-04-09, § 192 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Ur resultatet på 197 856 812 kronor ”öronmärks” 19 000 000 till projekt som skall 
finansieras ur ”Byggbonusen” och 30 000 000 till hälsobefrämjande åtgärder.  
Vidare ”öronmärks” 10 000 000 kronor till Market Place och e-handelsstaden.  
 
Avsättning till pensionsskulden intjänad t.o.m. 1997-12-31 görs med 220 000 000 
kronor. Beloppet är inräknat i kommunens redovisade resultat. 
 
Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 175 469 000 kronor 
överförs från tidigare år till 2018 enligt Kommunstyrelsens förslag under avsnittet  
DRIFTREDOVISNING. 
 
I övrigt godkänns Årsredovisning 2017 för Borås Stad. 
 
Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Borås 
Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, Industribyggnader 
i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Borås Stad Textile Fashion Center AB, Inkubatorn 
i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, AB 
Toarpshus, Viskaforshem AB samt Borås Lokaltrafik AB läggs till handlingarna. 
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Ulf  Olsson (S) och Tom Andersson (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Ur resultatet på 197 856 812 kronor ”öronmärks” 19 000 000 till projekt som skall finansieras 
ur ”Byggbonusen” och 30 000 000 till hälsobefrämjande åtgärder.  
Vidare ”öronmärks” 10 000 000 kronor till Market Place och e-handelsstaden.  
 
Avsättning till pensionsskulden intjänad t.o.m. 1997-12-31 görs med 220 000 000 kronor. 
Beloppet är inräknat i kommunens redovisade resultat. 
 
Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 175 469 000 kronor överförs från 
tidigare år till 2018 enligt Kommunstyrelsens förslag under avsnittet DRIFTREDOVISNING 
 
I övrigt godkänns Årsredovisning 2017 för Borås Stad. 
 
Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Borås Elnät AB, 
Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, Industribyggnader i Borås AB, 
BoråsBorås TME AB, Borås Stad Textile Fashion Center AB, Inkubatorn i Borås AB, AB 
Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB 
samt Borås Lokaltrafik AB läggs till handlingarna. 
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Kommunstyrelsens beslut 2018-04-09, § 192 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Ur resultatet på 197 856 812 kronor ”öronmärks” 19 000 000 till projekt som skall 
finansieras ur ”Byggbonusen” och 30 000 000 till hälsobefrämjande åtgärder.  
Vidare ”öronmärks” 10 000 000 kronor till Market Place och e-handelsstaden.  
 
Avsättning till pensionsskulden intjänad t.o.m. 1997-12-31 görs med 220 000 000 
kronor. Beloppet är inräknat i kommunens redovisade resultat. 
 
Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 175 469 000 kronor 
överförs från tidigare år till 2018 enligt Kommunstyrelsens förslag under avsnittet  
DRIFTREDOVISNING. 
 
I övrigt godkänns Årsredovisning 2017 för Borås Stad. 
 
Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Borås 
Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, Industribyggnader 
i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Borås Stad Textile Fashion Center AB, Inkubatorn 
i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, AB 
Toarpshus, Viskaforshem AB samt Borås Lokaltrafik AB läggs till handlingarna. 
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Ulf  Olsson (S) och Tom Andersson (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Ur resultatet på 197 856 812 kronor ”öronmärks” 19 000 000 till projekt som skall finansieras 
ur ”Byggbonusen” och 30 000 000 till hälsobefrämjande åtgärder.  
Vidare ”öronmärks” 10 000 000 kronor till Market Place och e-handelsstaden.  
 
Avsättning till pensionsskulden intjänad t.o.m. 1997-12-31 görs med 220 000 000 kronor. 
Beloppet är inräknat i kommunens redovisade resultat. 
 
Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 175 469 000 kronor överförs från 
tidigare år till 2018 enligt Kommunstyrelsens förslag under avsnittet DRIFTREDOVISNING 
 
I övrigt godkänns Årsredovisning 2017 för Borås Stad. 
 
Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Borås Elnät AB, 
Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, Industribyggnader i Borås AB, 
BoråsBorås TME AB, Borås Stad Textile Fashion Center AB, Inkubatorn i Borås AB, AB 
Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB 
samt Borås Lokaltrafik AB läggs till handlingarna. 
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§ 92    Dnr KS 2015-00182 732 m.fl. 
Anmälningsärenden som behandlas i Årsredovisning 2017  
Följande ärenden anmäls och läggs till handlingarna: 
 
a) Förbättringar av valfriheten inom hemtjänsten samt tillse konkurrensneutrala 

villkor (Budgetuppdrag 2015).  Dnr KS 2015-00182 732 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 55, sid B 1220) 

 
b) Redovisning av Kommunfullmäktiges uppdrag att se över kostnadsbilden för 

färdtjänst. Dnr KS 2016-00672 736 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 56, sid B 1225) 

 
c)  Utredning skolskjutsar Dnr KS 2018-00039 1.2.4.1. 

(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 57, sid B 1228) 
 
d) Underhållsplan 2018 från Lokalförsörjningsnämnden. Dnr KS 2018-00039 

1.2.4.1. 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 58, sid B 1233) 
 

e)  Rapport Värdegrundsarbete. Dnr KS 2018-00039 1.2.4.1. 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 59, sid B 1237) 

 
f)  Rapport platser för stadsodling. Dnr KS 2018-00039 1.2.4.1 

(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 60, sid B 1250 ) 
 
g) Pilotprojekt för boendeformen trygghetsboende plus. Dnr KS0217-00804 

730 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 61, sid B 1257) 

 
h) Uppdrag att utreda och modifiera kvarboendeprincipen. Dnr KS 2017-00838 

739 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 62, sid B 1262) 

 
 
§ 93     Dnr KS 2018-00215 2.3.1.0 
Personalekonomisk redovisning 2017 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 63, sid B 1265) 
 
Den personalekonomiska redovisningen är ett omfattande dokument av stor 
vikt för frågor som jämställdhet, hälsa, arbetsmiljö, utbildning och kompetens-
utveckling. 
 
Borås Stads personalekonomiska redovisning 2017 ger en aktuell bild av ett 
antal personalstrategiska frågor och en samlad beskrivning av kommunens 
personal. Den beskriver personalarbetet för 2017 och några år bakåt. Det finns 
kommunövergripande personalstatistik och analyser samt en del jämförelser 
med andra kommuner. Redovisningen ska ligga till grund för kommunens 
strategiska arbete med personalpolitiska och arbetsmiljöfrämjande insatser för 

 PROTOKOLL 9 (19) 
 Sammanträdesdag 
 2018-05-17 
 

 
att nå ett hållbart arbetsliv. Den personalekonomiska redovisningen är en av 
flera kunskapskällor för det fortsatta arbetet med att trygga personal- och 
kompetensförsörjningen och Borås Stads ställning som en attraktiv arbetsgivare. 
Två statistikuppgifter kommer att kompletteras när uppgifterna finns 
tillgängliga i SKLs databas kolada. Dessa är gulmarkerade i dokumentet. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-04-09, § 172 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
 
Personalekonomisk redovisning ska ligga till grund för nämnders och styrelsers 
analys, uppföljning och åtgärder. Borås Stad behöver utmana traditionella arbetssätt 
och ha en beredskap för att möta omfattande förändringar inte minst med anledning 
av den demografiska utvecklingen. 
 
Under 2018-2019 är det extra fokus på hur förvaltningarna… 
motiverar äldre medarbetare att vilja vara kvar efter 65. 
motiverar deltidstjänstgörande att arbeta heltid. 
organiserar verksamheten för att minska sjukfrånvaron. 
genom digitalisering kan frigöra värdeskapande tid. 
kan öka anställningsbarheten för de personer som står till arbetsmarknadens 
förfogande. 
Hur Kommunstyrelsen tar sitt strategiska ansvar för 
kompetensförsörjningsprocessen 
som innebär att med rätt strategisk inriktning attrahera, 
rekrytera, utveckla och behålla medarbetare och därigenom skapa 
förutsättningar för att verksamheterna ska klara sina mål. 
 
 
Kommunfullmäktige 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Personalekonomisk redovisning ska ligga till grund för nämnders och styrelsers 
analys, uppföljning och åtgärder. Borås Stad behöver utmana traditionella 
arbetssätt och ha en beredskap för att möta omfattande förändringar inte minst 
med anledning av den demografiska utvecklingen. 
 
Under 2018-2019 är det extra fokus på hur nämnderna… 
 motiverar äldre medarbetare att vilja vara kvar efter 65. 
 motiverar deltidstjänstgörande att arbeta heltid. 
 organiserar verksamheten för att minska sjukfrånvaron. 
 genom digitalisering kan frigöra värdeskapande tid. 
 kan öka anställningsbarheten för de personer som står till arbetsmarknadens 
 förfogande. 
 och hur Kommunstyrelsen tar sitt strategiska ansvar för kompetensförsörjningsprocessen 

som innebär att med rätt strategisk inriktning attrahera, rekrytera, utveckla och behålla 
medarbetare och därigenom skapa förutsättningar för att verksamheterna ska klara sina 
mål. 
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§ 92    Dnr KS 2015-00182 732 m.fl. 
Anmälningsärenden som behandlas i Årsredovisning 2017  
Följande ärenden anmäls och läggs till handlingarna: 
 
a) Förbättringar av valfriheten inom hemtjänsten samt tillse konkurrensneutrala 

villkor (Budgetuppdrag 2015).  Dnr KS 2015-00182 732 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 55, sid B 1220) 

 
b) Redovisning av Kommunfullmäktiges uppdrag att se över kostnadsbilden för 

färdtjänst. Dnr KS 2016-00672 736 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 56, sid B 1225) 

 
c)  Utredning skolskjutsar Dnr KS 2018-00039 1.2.4.1. 

(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 57, sid B 1228) 
 
d) Underhållsplan 2018 från Lokalförsörjningsnämnden. Dnr KS 2018-00039 

1.2.4.1. 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 58, sid B 1233) 
 

e)  Rapport Värdegrundsarbete. Dnr KS 2018-00039 1.2.4.1. 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 59, sid B 1237) 

 
f)  Rapport platser för stadsodling. Dnr KS 2018-00039 1.2.4.1 

(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 60, sid B 1250 ) 
 
g) Pilotprojekt för boendeformen trygghetsboende plus. Dnr KS0217-00804 

730 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 61, sid B 1257) 

 
h) Uppdrag att utreda och modifiera kvarboendeprincipen. Dnr KS 2017-00838 

739 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 62, sid B 1262) 

 
 
§ 93     Dnr KS 2018-00215 2.3.1.0 
Personalekonomisk redovisning 2017 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 63, sid B 1265) 
 
Den personalekonomiska redovisningen är ett omfattande dokument av stor 
vikt för frågor som jämställdhet, hälsa, arbetsmiljö, utbildning och kompetens-
utveckling. 
 
Borås Stads personalekonomiska redovisning 2017 ger en aktuell bild av ett 
antal personalstrategiska frågor och en samlad beskrivning av kommunens 
personal. Den beskriver personalarbetet för 2017 och några år bakåt. Det finns 
kommunövergripande personalstatistik och analyser samt en del jämförelser 
med andra kommuner. Redovisningen ska ligga till grund för kommunens 
strategiska arbete med personalpolitiska och arbetsmiljöfrämjande insatser för 

 PROTOKOLL 9 (19) 
 Sammanträdesdag 
 2018-05-17 
 

 
att nå ett hållbart arbetsliv. Den personalekonomiska redovisningen är en av 
flera kunskapskällor för det fortsatta arbetet med att trygga personal- och 
kompetensförsörjningen och Borås Stads ställning som en attraktiv arbetsgivare. 
Två statistikuppgifter kommer att kompletteras när uppgifterna finns 
tillgängliga i SKLs databas kolada. Dessa är gulmarkerade i dokumentet. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-04-09, § 172 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
 
Personalekonomisk redovisning ska ligga till grund för nämnders och styrelsers 
analys, uppföljning och åtgärder. Borås Stad behöver utmana traditionella arbetssätt 
och ha en beredskap för att möta omfattande förändringar inte minst med anledning 
av den demografiska utvecklingen. 
 
Under 2018-2019 är det extra fokus på hur förvaltningarna… 
motiverar äldre medarbetare att vilja vara kvar efter 65. 
motiverar deltidstjänstgörande att arbeta heltid. 
organiserar verksamheten för att minska sjukfrånvaron. 
genom digitalisering kan frigöra värdeskapande tid. 
kan öka anställningsbarheten för de personer som står till arbetsmarknadens 
förfogande. 
Hur Kommunstyrelsen tar sitt strategiska ansvar för 
kompetensförsörjningsprocessen 
som innebär att med rätt strategisk inriktning attrahera, 
rekrytera, utveckla och behålla medarbetare och därigenom skapa 
förutsättningar för att verksamheterna ska klara sina mål. 
 
 
Kommunfullmäktige 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Personalekonomisk redovisning ska ligga till grund för nämnders och styrelsers 
analys, uppföljning och åtgärder. Borås Stad behöver utmana traditionella 
arbetssätt och ha en beredskap för att möta omfattande förändringar inte minst 
med anledning av den demografiska utvecklingen. 
 
Under 2018-2019 är det extra fokus på hur nämnderna… 
 motiverar äldre medarbetare att vilja vara kvar efter 65. 
 motiverar deltidstjänstgörande att arbeta heltid. 
 organiserar verksamheten för att minska sjukfrånvaron. 
 genom digitalisering kan frigöra värdeskapande tid. 
 kan öka anställningsbarheten för de personer som står till arbetsmarknadens 
 förfogande. 
 och hur Kommunstyrelsen tar sitt strategiska ansvar för kompetensförsörjningsprocessen 

som innebär att med rätt strategisk inriktning attrahera, rekrytera, utveckla och behålla 
medarbetare och därigenom skapa förutsättningar för att verksamheterna ska klara sina 
mål. 
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§ 94      Dnr KS 2017-00783 623 
Förslag till revidering av  skolskjutsregler 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 64, sid B 1329) 
 
Nuvarande skolskjutsregler är fastställda av Kommunfullmäktige och 
tillämpningsföreskrifterna är fastställda av Kommunstyrelsen. Både reglerna 
och tillämpningsföreskrifterna är i behov av revidering. Dels är det en fråga om 
redaktionella förändringar där ordet ”Stadsdelsnämnden” byts ut mot ”Grund-
skolenämnden” dels handlar det om omdisponeringar och förtydliganden. Dessutom 
föreslås Kommunfullmäktige fortfarande vara den instans som fastställer reglerna 
medan tillämpningsföreskrifterna föreslås fastställas av Grundskolenämnden i 
samråd med Tekniska nämnden och i förekommande fall Gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden istället för Kommunstyrelsen. 
Förslag till revidering av skolskjutsregler utgår från det förslag som inkommit 
från Grundskolenämnden. Detta förslag har ytterligare förtydligats i samråd 
med representanter från Tekniska förvaltningens skolskjutsenhet och Grund-
skoleförvaltningen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-04-09, § 228 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Godkänna förslag till ”Regler för skolskjuts till förskoleklass, grundskola och 
särskola, särskolans fritidshem, korttidstillsyn samt dygnet-runt-fritidshem”. 
 
 
Kommunfullmäktige 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Godkänna förslag till ”Regler för skolskjuts till förskoleklass, grundskola och särskola, särskolans 
fritidshem, korttidstillsyn samt dygnet-runt-fritidshem”. 
 
 
§ 95      Dnr KS 2018-00234 3.3.1.0 
Investering i  förbehandlingsanläggning Sobacken, anläggning för 
behandling av matavfall inför rötning till biogas 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 65, sid B 1338) 
 
Borås Energi och Miljö AB har inkommit med begäran om godkännande av 
ökad investeringsnivå till 70 miljoner kronor för ny förbehandlingsanläggning 
Sobacken, anläggning för behandling av matavfall inför rötning till biogas. 
Detta innebär en ökning med 17 miljoner kronor jämfört med den i budget 
2017 godkända investeringsnivån. 
Fördyringen beror främst på att anläggningen nu inte samlokaliseras med en ny 
sorteringsanläggning för avfall vilket var ursprungstanken. Dessutom förväntas 
vissa kostnader bli högre än vid beräkningen inför budget 2017. 
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Bolaget bedömer att investeringen är nödvändig eftersom såväl arbets-
miljöförhållanden som skick och funktion i befintlig anläggning är  
undermåliga. Alternativet till ny anläggning är att insamlat matavfall i Borås 
måste transporteras bort för behandling i en extern anläggning. 
 
Kommunstyrelsen bedömer investeringen som angelägen för att uppfylla 
bolagets uppdrag, och dimensioneringen för regional samverkan ligger i linje 
med ägardirektivet. Kommunstyrelsen förutsätter att bolaget gjort en korrekt 
affärsmässig bedömning, och finner inte anledning att ifrågasätta den ökade 
investeringsutgiften. Kommunstyrelsen emotser en återrapportering efter 
genomförd investering. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-04-09, § 229 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Borås Energi och Miljö AB godkänns att investera 70 miljoner kronor i 
förbehandlingsanläggning Sobacken, anläggning för behandling av matavfall 
inför rötning till biogas, innebärande är en höjning med 17 miljoner kronor mot 
tidigare beslutad investeringsutgift. 
 
 
Kommunfullmäktige 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Borås Energi och Miljö AB godkänns att investera 70 miljoner kronor i förbehandlingsanläggning 
Sobacken, anläggning för behandling av matavfall inför rötning till biogas, innebärande är en 
höjning med 17 miljoner kronor mot tidigare beslutad investeringsutgift. 
 
 
§ 96      Dnr KS 2017-00313 739 
Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt Sol 
och LSS t.o.m. den 31 december 2017 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 66, sid B 1360) 
 
Riksdagen beslutade den 30 maj 2006 att en rapporteringsskyldighet införs i 
socialtjänstlagen (SoL) 16 kap. § 6 h-f. Rapporteringen gäller ej verkställda 
gynnande beslut enligt 4 kap.1 § SoL. Ändringarna i Socialtjänstlagen och 
Kommunallagen trädde i kraft den 1 juli 2006. Genom ett tillägg i LSS – lag om 
stöd och service till vissa funktionshindrade införs en skyldighet för kommunerna 
och landstingen att rapportera till Socialstyrelsen om ej verkställda beslut enligt 9 § 
LSS. Lagen trädde i kraft den 1 juli 2008 och den första rapporteringen skedde per 
den 30 september 2008. 
 
Den 1 juni 2013 bildades den nya myndigheten Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) som då tog över tillsynsverksamheten från Socialstyrelsen. Det 
innebär att kommuner nu är skyldiga att anmäla till IVO om beviljade insatser 
enligt socialtjänstlagen (SoL) och LSS inte har verkställts senast tre månader 
efter beslut. 
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Bolaget bedömer att investeringen är nödvändig eftersom såväl arbets-
miljöförhållanden som skick och funktion i befintlig anläggning är  
undermåliga. Alternativet till ny anläggning är att insamlat matavfall i Borås 
måste transporteras bort för behandling i en extern anläggning. 
 
Kommunstyrelsen bedömer investeringen som angelägen för att uppfylla 
bolagets uppdrag, och dimensioneringen för regional samverkan ligger i linje 
med ägardirektivet. Kommunstyrelsen förutsätter att bolaget gjort en korrekt 
affärsmässig bedömning, och finner inte anledning att ifrågasätta den ökade 
investeringsutgiften. Kommunstyrelsen emotser en återrapportering efter 
genomförd investering. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-04-09, § 229 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Borås Energi och Miljö AB godkänns att investera 70 miljoner kronor i 
förbehandlingsanläggning Sobacken, anläggning för behandling av matavfall 
inför rötning till biogas, innebärande är en höjning med 17 miljoner kronor mot 
tidigare beslutad investeringsutgift. 
 
 
Kommunfullmäktige 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Borås Energi och Miljö AB godkänns att investera 70 miljoner kronor i förbehandlingsanläggning 
Sobacken, anläggning för behandling av matavfall inför rötning till biogas, innebärande är en 
höjning med 17 miljoner kronor mot tidigare beslutad investeringsutgift. 
 
 
§ 96      Dnr KS 2017-00313 739 
Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt Sol 
och LSS t.o.m. den 31 december 2017 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 66, sid B 1360) 
 
Riksdagen beslutade den 30 maj 2006 att en rapporteringsskyldighet införs i 
socialtjänstlagen (SoL) 16 kap. § 6 h-f. Rapporteringen gäller ej verkställda 
gynnande beslut enligt 4 kap.1 § SoL. Ändringarna i Socialtjänstlagen och 
Kommunallagen trädde i kraft den 1 juli 2006. Genom ett tillägg i LSS – lag om 
stöd och service till vissa funktionshindrade införs en skyldighet för kommunerna 
och landstingen att rapportera till Socialstyrelsen om ej verkställda beslut enligt 9 § 
LSS. Lagen trädde i kraft den 1 juli 2008 och den första rapporteringen skedde per 
den 30 september 2008. 
 
Den 1 juni 2013 bildades den nya myndigheten Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) som då tog över tillsynsverksamheten från Socialstyrelsen. Det 
innebär att kommuner nu är skyldiga att anmäla till IVO om beviljade insatser 
enligt socialtjänstlagen (SoL) och LSS inte har verkställts senast tre månader 
efter beslut. 
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Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och  
äldrenämnden rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 
1 § SoL som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala 
omsorgsnämnden skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges 
tidpunkten för beslutet och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för 
dröjsmålet. Personen ska vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per 
kvartal. När ett ärende som tidigare rapporterats som ej verkställt, senare 
verkställs, ska nämnden anmäla detta till IVO och Stadsrevisionen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-04-09, § 220 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Rapporterna läggs till handlingarna. 
 
Annette Carlson (M), Morgan Hjalmarsson (L), Marie Fridén (M), Mattias 
Danielsson (C) och Falco Güldenpfennig (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet. 
 
 
Kommunfullmäktige 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Rapporterna läggs till handlingarna. 
 
Ulrik Nilsson (M), Anna Svalander (L), Morgan Hjalmarsson (L), Annette Carlson 
(M), Amanda Wiktorsson (M), Hans Gustavsson (KD), Monica Johansson (C),  
Patric Cerny (L), Björn Bergqvist (M), Annette Nordström (M), Marie Fridén (M), 
Karl-Gustav Drotz (KD),  Kerstin Hermansson (C), Andreas Cerny (L), Anna 
Christensen (M), Birgitta Bergman (M), Wiwi Roswall (M), Ingela Hallgren (KD), 
Alexander Andersson (C), Lotta Preijde (L), Nils-Åke Björklund (M), Lotta Löfgren 
Hjelm (M), David Hårsmar (C), Lars-Gunnar Comén (M), Jonas Garmarp (M), 
Urban Svenkvist (M), Oliver Öberg (M), Dennis Jernkrook (M) och Mikael Wickberg 
(M) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 
 
 
§ 97      Dnr KS 2018-00118 1.1.1.4 
Partistöd 2018 (Socialdemokraterna) 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 67, sid B 1370) 
 
Socialdemokraterna i Borås har inkommit med en skriftlig redovisning av hur 
partistödet för år 2017 har använts. Till redovisningen finns ett granskningsintyg 
bifogat. 
Fullmäktige skall fatta beslut om utbetalning av partistöd 2018 kan ske. 
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Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och  
äldrenämnden rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 
1 § SoL som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala 
omsorgsnämnden skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges 
tidpunkten för beslutet och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för 
dröjsmålet. Personen ska vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per 
kvartal. När ett ärende som tidigare rapporterats som ej verkställt, senare 
verkställs, ska nämnden anmäla detta till IVO och Stadsrevisionen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-04-09, § 220 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Rapporterna läggs till handlingarna. 
 
Annette Carlson (M), Morgan Hjalmarsson (L), Marie Fridén (M), Mattias 
Danielsson (C) och Falco Güldenpfennig (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet. 
 
 
Kommunfullmäktige 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Rapporterna läggs till handlingarna. 
 
Ulrik Nilsson (M), Anna Svalander (L), Morgan Hjalmarsson (L), Annette Carlson 
(M), Amanda Wiktorsson (M), Hans Gustavsson (KD), Monica Johansson (C),  
Patric Cerny (L), Björn Bergqvist (M), Annette Nordström (M), Marie Fridén (M), 
Karl-Gustav Drotz (KD),  Kerstin Hermansson (C), Andreas Cerny (L), Anna 
Christensen (M), Birgitta Bergman (M), Wiwi Roswall (M), Ingela Hallgren (KD), 
Alexander Andersson (C), Lotta Preijde (L), Nils-Åke Björklund (M), Lotta Löfgren 
Hjelm (M), David Hårsmar (C), Lars-Gunnar Comén (M), Jonas Garmarp (M), 
Urban Svenkvist (M), Oliver Öberg (M), Dennis Jernkrook (M) och Mikael Wickberg 
(M) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 
 
 
§ 97      Dnr KS 2018-00118 1.1.1.4 
Partistöd 2018 (Socialdemokraterna) 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 67, sid B 1370) 
 
Socialdemokraterna i Borås har inkommit med en skriftlig redovisning av hur 
partistödet för år 2017 har använts. Till redovisningen finns ett granskningsintyg 
bifogat. 
Fullmäktige skall fatta beslut om utbetalning av partistöd 2018 kan ske. 
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Kommunstyrelsens beslut 2018-04-23, § 216 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Partistöd till Socialdemokraterna i Borås för år 2018 kan utbetalas. 
 
 
Kommunfullmäktige 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Partistöd till Socialdemokraterna i Borås för år 2018 kan utbetalas. 
 
 
§ 98     Dnr KS 2018-00179 3.2.1.0 
Taxa för offentlig kontroll enligt lagen om foder och animaliska 
biprodukter 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 68, sid B 1373 ) 
 
Miljö- och konsumentnämnden har ansvaret för att bedriva kontroll enligt lag 
(2006:805) om foder och animaliska biprodukter. Det finns i nuläget ingen taxa 
för ändamålet. För att kunna finansiera delar av kommande arbete inom 
området så behövs en taxa för detta i kommunen. 
 
Miljönämnden har tagit fram ett förslag till taxa för offentlig kontroll enligt 
lagen om foder och animaliska biprodukter som innebär att årlig avgift samt 
avgift för extra offentlig kontroll kan tas ut. Timtaxan föreslås till 1 279 kronor 
för år 2018, d.v.s. samma timtaxa som Kommunfullmäktige fastställt i taxa för 
offentlig kontroll inom livsmedelsområdet. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-04-23, § 224 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Anta ”Taxa för offentlig kontroll enligt lag om foder och animaliska 
biprodukter” att gälla från 2018-07-01 
 
 
Kommunfullmäktige 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Anta ”Taxa för offentlig kontroll enligt lag om foder och animaliska biprodukter” att gälla från 
2018-07-01 
 
 
§ 99      Dnr KS 2018-00178 3.2.1.0 
Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 69, sid B 1381) 
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Miljö- och konsumentnämnden föreslår att ”Taxa för prövning och tillsyn 
enligt miljöbalkens område” revideras på grund av förändringar i Miljö-
prövningsförordningen. Detta innebär att taxan behöver uppdateras med 
aktuella hänvisningar till rätt lagstiftning. Förordningen har ändrats från 1 
januari 2017, och nu har de ändringarna lagts in i taxebilaga 2. De flesta 
förändringarna i förordningen beror på en anpassning till framför allt industri-
utsläppsdirektivet. Ändringarna innebär t.ex. ändrade avgiftsklasser och 
prövningsnivåer för vissa typer av verksamheter (främst A- och B verksamheter). 
 
Det reviderade taxeförslaget baseras, såsom tidigare, på underlag framtaget av 
SKL. Förändringarna avseende tillstånds- och anmälningspliktig miljöfarlig 
verksamhet innebär inte någon förändring av de fasta årliga avgifterna för 
berörda verksamheter. Antal timmar enligt riskklassningsmodellen är samma 
som i nuvarande taxa. Förslaget till revidering av taxan omfattar inte ändring av 
timavgiftens storlek. 
 
Taxeförslaget har även uppdaterats i de delar där lagstiftning har ändrats samt 
kompletterats med bland annat tillsyn enligt miljöbalkens allmänna 
hänsynsregler, som saknas i nuvarande taxa. Utöver dessa ändringar har vissa 
mindre redaktionella ändringar och förenklingar utförts. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-04-23, § 239 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Anta reviderad ”Taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalkens område” samt 
tillhörande taxebilagor att gälla från 2018-07-01. 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Anta reviderad ”Taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalkens område” samt tillhörande 
taxebilagor att gälla från 2018-07-01. 
 
 
§ 100      Dnr KS 2017-00527 100 
Riktlinjer för uppföljning av verksamhet som utförs av privata 
utförare 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 70, sid B 1451) 
 
Alla nämnder och bolag har getts möjlighet att yttra sig. Förskolenämnden, 
Grundskolenämnden, Servicenämnden och BoråsBoråsTME har avstått från att 
yttra sig. Övriga nämnder och bolag tillstyrker förslaget. 
 
Kommuner får enligt Kommunallagen 3 kap 19§ (2014:573) lämna över verksam- 
het till privata utförare. Kommunen är fortfarande ansvarig gentemot med- 
borgarna för sådana verksamheter på samma sätt som för verksamhet som 
bedrivs i egen regi. Detta innebär att kommunen ska kontrollera och följa upp 
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verksamheten och genom avtal tillförsäkra sig information som gör det möjligt 
att ge allmänheten insyn i den verksamhet som lämnats över. 
 
Riksdagen har beslutat om förändringar i kommunallagen med syfte att 
uppföljningen och kontrollen av privata utförare som bedriver verksamhet på 
uppdrag av kommuner, landsting och regioner ska bli bättre. De nya reglerna 
gäller från 1 januari 2015. Enligt lagen ska fullmäktige för varje mandatperiod 
anta ett program med mål och riktlinjer för sådana kommunala angelägenheter 
som utförs av privata utförare. I programmet ska det också anges hur 
fullmäktiges mål och riktlinjer samt övriga föreskrifter på området ska följas 
upp och hur allmänhetens insyn ska tillgodoses. Lagstiftarens mål är att: - 
förbättra uppföljning och kontroll av privata utförare, - öka allmänhetens insyn 
i privata utförares verksamhet, samt - stimulera till ett strategiskt förhållningssätt 
när privata utförare anlitas. (Enligt Borås Stads riktlinjer för styrdokument 
benämns detta dokument riktlinjer.) 
 
Formellt överlämnas oftast verksamheten efter att en offentlig upphandling 
genomförts, främst enligt lagen om offentlig upphandling (LOU), eller lagen 
om valfrihetssystem (LOV). Kommunen är huvudman för en verksamhet både 
när verksamheten bedrivs av en upphandlad entreprenör och i ett valfrihetssystem. 
Riktlinjerna omfattar verksamhet där Borås Stad är huvudman inom t ex områdena 
vård och omsorg, kultur och fritid, gator och parker, fastighetsförvaltning och 
infrastruktur. Riktlinjerna gäller också de kommunala bolagen. 
 
Med privat utförare avses juridisk person eller enskild individ som utför en 
kommunal verksamhet, det vill säga aktiebolag, stiftelse, enskild firma, idéburen 
organisation eller annan som upphandlats för att på uppdrag av Borås Stad 
utföra en tjänst eller sköta en verksamhet. Med privat verksamhet avses inte ett 
hel- eller delägt kommunalt bolag. Med privat utförare avses inte heller stiftelse, 
som kommunen bildat ensam eller tillsammans med någon annan, eller 
förening där kommunen bestämmer tillsammans med någon annan. Fristående 
förskolor och skolor är sina egna huvudmän och omfattas därför inte. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-04-09, § 177 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Riktlinjer för uppföljning av privata utförare fastställs att gälla till och med 
2021. 
 
Nämnder och bolag ska årligen, i samband med årsredovisningen redovisa till 
Kommunstyrelsen hur arbetet med uppföljning och insyn har bedrivits och 
resultaten av dessa 
 
 
Kommunfullmäktige 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Riktlinjer för uppföljning av privata utförare fastställs att gälla till och med 2021. 
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verksamheten och genom avtal tillförsäkra sig information som gör det möjligt 
att ge allmänheten insyn i den verksamhet som lämnats över. 
 
Riksdagen har beslutat om förändringar i kommunallagen med syfte att 
uppföljningen och kontrollen av privata utförare som bedriver verksamhet på 
uppdrag av kommuner, landsting och regioner ska bli bättre. De nya reglerna 
gäller från 1 januari 2015. Enligt lagen ska fullmäktige för varje mandatperiod 
anta ett program med mål och riktlinjer för sådana kommunala angelägenheter 
som utförs av privata utförare. I programmet ska det också anges hur 
fullmäktiges mål och riktlinjer samt övriga föreskrifter på området ska följas 
upp och hur allmänhetens insyn ska tillgodoses. Lagstiftarens mål är att: - 
förbättra uppföljning och kontroll av privata utförare, - öka allmänhetens insyn 
i privata utförares verksamhet, samt - stimulera till ett strategiskt förhållningssätt 
när privata utförare anlitas. (Enligt Borås Stads riktlinjer för styrdokument 
benämns detta dokument riktlinjer.) 
 
Formellt överlämnas oftast verksamheten efter att en offentlig upphandling 
genomförts, främst enligt lagen om offentlig upphandling (LOU), eller lagen 
om valfrihetssystem (LOV). Kommunen är huvudman för en verksamhet både 
när verksamheten bedrivs av en upphandlad entreprenör och i ett valfrihetssystem. 
Riktlinjerna omfattar verksamhet där Borås Stad är huvudman inom t ex områdena 
vård och omsorg, kultur och fritid, gator och parker, fastighetsförvaltning och 
infrastruktur. Riktlinjerna gäller också de kommunala bolagen. 
 
Med privat utförare avses juridisk person eller enskild individ som utför en 
kommunal verksamhet, det vill säga aktiebolag, stiftelse, enskild firma, idéburen 
organisation eller annan som upphandlats för att på uppdrag av Borås Stad 
utföra en tjänst eller sköta en verksamhet. Med privat verksamhet avses inte ett 
hel- eller delägt kommunalt bolag. Med privat utförare avses inte heller stiftelse, 
som kommunen bildat ensam eller tillsammans med någon annan, eller 
förening där kommunen bestämmer tillsammans med någon annan. Fristående 
förskolor och skolor är sina egna huvudmän och omfattas därför inte. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-04-09, § 177 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Riktlinjer för uppföljning av privata utförare fastställs att gälla till och med 
2021. 
 
Nämnder och bolag ska årligen, i samband med årsredovisningen redovisa till 
Kommunstyrelsen hur arbetet med uppföljning och insyn har bedrivits och 
resultaten av dessa 
 
 
Kommunfullmäktige 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Riktlinjer för uppföljning av privata utförare fastställs att gälla till och med 2021. 
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Nämnder och bolag ska årligen, i samband med årsredovisningen redovisa till Kommunstyrelsen hur 
arbetet med uppföljning och insyn har bedrivits och resultaten av dessa. 
 
 
§ 101      Dnr KS 2018-00134 3.1.1.0 
Borås växer - ökat fokus i de urbana stråken 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 71, sid B 1463) 
 
Vi fortsätter bygga en attraktiv stad. En stad där människor och företag kan 
växa och blomstra. Kommunstyrelsen har ansvaret för kommunens övergripande 
planering. Det sker tillsammans med Stadsledningskansliet och dess avdelningar för 
Mark- och exploatering, Strategisk samhällsplanering samt Näringsliv. 
Kommunstyrelsen och Stadsledningskansliet har ett nära samarbete med andra 
nämnder och förvaltningar. 
 
Översiktsplan och detaljplaner 
Det pågår ett arbete med ny översiktsplan. Samtidigt pågår ständigt arbetet med 
detaljplaner. Antalet bostäder i dessa planer beräknas för 2018 till ca 1000 
bostäder. Dagsaktuella frågor från både marknad och politik ska samtidigt tas 
om hand, inte sällan med förväntan på korta ledtider i plan- och bygglovsprocesser. 
 
För att staden ska fortsätta växa, möta befolkningsutvecklingen och klara 
bostadsförsörjningen behöver bostadsbyggandet i Borås varje år omfatta minst 
800 bostäder. Något förenklat kan det konstateras att Borås Stad har tillräckligt 
grepp på översiktsplanearbetet och arbetet med detaljplaner. Planering för 
bostäder behöver gå hand i hand med övrig planering för t.ex. förskolor, skolor, 
infrastruktur, rekreation och för näringslivsutveckling. 
 
Urbana stråk och utvecklingsområden 
Det finns i de urbana stråken och i utvecklingsområdena (ex Gässlösa och Getängen) 
en stor potential för bostadsbyggande och stadsutveckling. Det är här som staden på 
kort och längre sikt ska förädlas och förtätas. Här kan Kommunfullmäktiges mål på 
ca 800 bostäder/år tillgodoses. 
 
Stråken och utvecklingsområdena har olika komplexitet. Det sker redan idag en 
del markförvärv och planarbeten i stråken, men såväl planarbete och strategiskt 
agerande behöver stöd i tydligare målbilder av respektive stråk/område. Tydliga 
visioner och bärande idéer ska vägleda framtida beslut inför områdenas utveckling. 
 
Organisatoriskt mellanrum i planeringen 
Det finns ett organisatoriskt mellanrum i planeringen, mellan nivåerna 
strategiska beslut och detaljplaner. Strategiska planer och planprogram liksom 
tidiga genomförandeåtgärder (ex markförvärv/byte, infrastrukturåtgärder och 
sanering) är ofta resultatet av denna mellannivå i planeringen. Utvecklingen av  
stadens urbana stråk och utvecklingsområden (ex Gässlösa och Getängen) 
ligger planeringsmässigt inom denna mellanplaneringsnivå. 
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Syfte 
Syftet på kort och längre sikt är att 
• Utveckla staden i de urbana stråken samt i utvecklingsområdena, 
främst Gässlösa och Getängen. 
 
Mål 
Målen på kort o längre sikt är att 
• Fastställa bärande visioner för stråken/utvecklingsområdena. 
• Säkerställa planberedskap och genomförande i stråken/utvecklingsområdena. 
 
Förstärkt linjeorganisation 
Borås Stad har erhållit statsbidrag för att skapa förutsättningar för ökat 
bostadsbyggande, den s.k. byggbonusen. I Borås finansierar byggbonusen olika 
former av trafikåtgärder, utredningar och marksaneringar, främst för att möjliggöra 
detaljplaner för bostäder. För 2018 har kommunen erhållit fortsatt statsbidrag. 
 
Förstärkningen ger möjlighet att arbeta med de urbana stråken i det organisatoriska 
gränssnittet mellan översiktsplanering och detaljplanering samt tidiga 
fastighets- och genomförandeåtgärder. Den förstärkta organisationen ger staden 
bättre möjligheter att möta Borås utveckling och tillväxt. 
 
Nya medarbetare 
Fler medarbetare ger förutsättningar att rikta särskilt fokus på bl.a. 
bostadsbyggandet i stråken. De ska vara drivande i allt från tidiga markfrågor till 
planering och genomförande. De är ambassadörer, smörjmedel och 
hinderröjare. De håller i och leder projekt över tid och har helikopterperspektiv 
på de urbana stråken och utvecklingsområdena. De utvecklar 
arbetsformer, samordnar aktiviteter, söker skalfördelar och resurseffektiva 
lösningar. De är väl informerade om kommunens och andra aktörers intressen 
och planer i stråken. De kommunicerar arbetet, internt och externt till exploatörer 
och kommuninvånare. 
 
Uppdrag 
Arbetet med de urbana stråken och utvecklingsområdena ska ske i en förstärkt 
organisation hos Kommunstyrelsen och Stadsledningskansliet. 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att utforma uppdrag och organisation utifrån 
Kommunfullmäktiges beslut om syfte och mål. Arbetet ska fortlöpande 
kommuniceras med ansvariga kommunalråd och ske i nära samarbete med 
övriga berörda nämnder och förvaltningar. 
 
Beräknade kostnader 
Arbetet med de urbana stråken finansieras under 2018 via Byggbonusen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-04-09, § 167 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Fastställa syfte och mål för arbetet med de urbana stråken. 
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Syfte 
Syftet på kort och längre sikt är att 
• Utveckla staden i de urbana stråken samt i utvecklingsområdena, 
främst Gässlösa och Getängen. 
 
Mål 
Målen på kort o längre sikt är att 
• Fastställa bärande visioner för stråken/utvecklingsområdena. 
• Säkerställa planberedskap och genomförande i stråken/utvecklingsområdena. 
 
Förstärkt linjeorganisation 
Borås Stad har erhållit statsbidrag för att skapa förutsättningar för ökat 
bostadsbyggande, den s.k. byggbonusen. I Borås finansierar byggbonusen olika 
former av trafikåtgärder, utredningar och marksaneringar, främst för att möjliggöra 
detaljplaner för bostäder. För 2018 har kommunen erhållit fortsatt statsbidrag. 
 
Förstärkningen ger möjlighet att arbeta med de urbana stråken i det organisatoriska 
gränssnittet mellan översiktsplanering och detaljplanering samt tidiga 
fastighets- och genomförandeåtgärder. Den förstärkta organisationen ger staden 
bättre möjligheter att möta Borås utveckling och tillväxt. 
 
Nya medarbetare 
Fler medarbetare ger förutsättningar att rikta särskilt fokus på bl.a. 
bostadsbyggandet i stråken. De ska vara drivande i allt från tidiga markfrågor till 
planering och genomförande. De är ambassadörer, smörjmedel och 
hinderröjare. De håller i och leder projekt över tid och har helikopterperspektiv 
på de urbana stråken och utvecklingsområdena. De utvecklar 
arbetsformer, samordnar aktiviteter, söker skalfördelar och resurseffektiva 
lösningar. De är väl informerade om kommunens och andra aktörers intressen 
och planer i stråken. De kommunicerar arbetet, internt och externt till exploatörer 
och kommuninvånare. 
 
Uppdrag 
Arbetet med de urbana stråken och utvecklingsområdena ska ske i en förstärkt 
organisation hos Kommunstyrelsen och Stadsledningskansliet. 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att utforma uppdrag och organisation utifrån 
Kommunfullmäktiges beslut om syfte och mål. Arbetet ska fortlöpande 
kommuniceras med ansvariga kommunalråd och ske i nära samarbete med 
övriga berörda nämnder och förvaltningar. 
 
Beräknade kostnader 
Arbetet med de urbana stråken finansieras under 2018 via Byggbonusen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-04-09, § 167 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Fastställa syfte och mål för arbetet med de urbana stråken. 
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Ge Kommunstyrelsen i uppdrag att processleda arbetet med ökat fokus i de 
urbana stråken. 
 
Finansiering sker under 2018 via Byggbonusen. 
 
 
Kommunfullmäktige 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Fastställa syfte och mål för arbetet med de urbana stråken. 
 
Ge Kommunstyrelsen i uppdrag att processleda arbetet med ökat fokus i de urbana stråken. 
 
Finansiering sker under 2018 via Byggbonusen. 
 
 
§ 102   KS 2017-00428 400 
Svar på motion av Ida Legnemark (V) och Anne Rapinoja (V): 
Energikartläggning av Borås Stads byggnader 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 72, sid B 1466) 
 
Ida Legnemark (V) och Anne Rapinoja (V) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2017-05-18 lämnat in förslaget att Borås Stad utreder möjligheten 
till energikartläggning av kommunala byggnader. 
 
Motionen har skickats på remiss till Lokalförsörjningsnämnden där man 
förklarar att Lokalförsörjningsförvaltningen redan idag nyttjar den kompetens 
som Borås Energi och Miljö har att erbjuda beträffande energikartläggningar. 
Syftet med energideklarationerna är att belysa energianvändningen i fastigheten 
samt ge en kartläggning över energibalans, flödesanalys och förslag på åtgärder 
för att minska fastighetens energiförbrukning. Lokalförsörjningsförvaltningen 
gör sedan en bedömning om åtgärderna ska utföras 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-04-09, § 201 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Motionen förklaras besvarad 
 
 
Kommunfullmäktige 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Motionen förklaras besvarad. 
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Ge Kommunstyrelsen i uppdrag att processleda arbetet med ökat fokus i de 
urbana stråken. 
 
Finansiering sker under 2018 via Byggbonusen. 
 
 
Kommunfullmäktige 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Fastställa syfte och mål för arbetet med de urbana stråken. 
 
Ge Kommunstyrelsen i uppdrag att processleda arbetet med ökat fokus i de urbana stråken. 
 
Finansiering sker under 2018 via Byggbonusen. 
 
 
§ 102   KS 2017-00428 400 
Svar på motion av Ida Legnemark (V) och Anne Rapinoja (V): 
Energikartläggning av Borås Stads byggnader 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 72, sid B 1466) 
 
Ida Legnemark (V) och Anne Rapinoja (V) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2017-05-18 lämnat in förslaget att Borås Stad utreder möjligheten 
till energikartläggning av kommunala byggnader. 
 
Motionen har skickats på remiss till Lokalförsörjningsnämnden där man 
förklarar att Lokalförsörjningsförvaltningen redan idag nyttjar den kompetens 
som Borås Energi och Miljö har att erbjuda beträffande energikartläggningar. 
Syftet med energideklarationerna är att belysa energianvändningen i fastigheten 
samt ge en kartläggning över energibalans, flödesanalys och förslag på åtgärder 
för att minska fastighetens energiförbrukning. Lokalförsörjningsförvaltningen 
gör sedan en bedömning om åtgärderna ska utföras 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-04-09, § 201 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Motionen förklaras besvarad 
 
 
Kommunfullmäktige 
 

  Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Motionen förklaras besvarad. 
 
 
 

 PROTOKOLL 19 (19) 
 Sammanträdesdag 
 2018-05-17 
 

 
 
Vid protokollet 
 
 
 
Göran Björklund 
 
 
 
Justeras 
 
 
 
Per-Olof  Höög (S) 
 
 
 
Ulrik Nilsson (M) Leila Pekkala (S) 
 
 
 
Justeringen som påbörjades kl 14.00 avslutades kl 14.20 
 
 
 
Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 24 maj 2018 
 
 
 
Per-Olof  Höög (S) 
ordförande 
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Bilaga till § 84 Allmänhetens frågestund 
 
”Fråga till Tom Andersson 
 
Som ni säkert känner till har vi som bor på Damastgatan, Finnvävsgatan och 
Kamgarnsgatan Brämhult sedan november månad protesterat mot nybyggnation 
mellan Kyrkvägen och Kamgarnsgatan. Vi har varit på Samhällsbyggnadsnämndens 
allmänna frågestund 5 gånger, reportage i BT, insändare i BT, brev till ledamöterna 
i Kommunstyrelsen samt att vi har presenterat protestlistor från de boende i om-
rådet. 
Vi närboende, varav många har varit bosatta i här under flera decennier, känner 
stor oro över att vår boendemiljö som nu är på väg att drastiskt förändras och som 
vi är helt emot. 
Därför vill jag fråga: 
Vad har ni för besked till alla oss boende som nu känner stor oro över att vår 
boendemiljö är på väg att förändras? 
 
Bjarne Ekman” 
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Bilaga till § 84 Allmänhetens frågestund 
 
”Fråga till Tom Andersson 
 
Som ni säkert känner till har vi som bor på Damastgatan, Finnvävsgatan och 
Kamgarnsgatan Brämhult sedan november månad protesterat mot nybyggnation 
mellan Kyrkvägen och Kamgarnsgatan. Vi har varit på Samhällsbyggnadsnämndens 
allmänna frågestund 5 gånger, reportage i BT, insändare i BT, brev till ledamöterna 
i Kommunstyrelsen samt att vi har presenterat protestlistor från de boende i om-
rådet. 
Vi närboende, varav många har varit bosatta i här under flera decennier, känner 
stor oro över att vår boendemiljö som nu är på väg att drastiskt förändras och som 
vi är helt emot. 
Därför vill jag fråga: 
Vad har ni för besked till alla oss boende som nu känner stor oro över att vår 
boendemiljö är på väg att förändras? 
 
Bjarne Ekman” 
 
 
 
  

 

 

2
 
 
Bilaga till § 84 Allmänhetens frågestund 
 
”Fråga till Allmän Frågestund Kommunfullmäktige 2018-05-17 
 
2014 stoppade Kommunstyrelsen en utbyggnad av Kärra i Brämhult, ett nybyggt 
område där byggnationen som planeras norr om Dammgatan borde varit en 
självklar del av Kärras utveckling och expension. Detta område ligger endast ett 
fåtal meter ifrån det idag planerade området mellan Kyrkvägen och Kamgarns-
gatan. 
 
Min fråga är då: 
Varför väljer man i stället att trycka in höghus/ bostäder på ett grönt park-
marksområde som funnits med sedan området planerats och dessutom beskrivits 
som viktig del till hela områdesstrukturen? 
 
Anders Svensson” 
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Bilaga till § 84  Allmänhetens frågestund 
 
”Till Allmänhetens frågestund KF Borås 2018-05-17 
 
Det brinner – inte bara i knutarna – för FOK Borås 
 
Frågan vänder sig till båda kommunalråden Ulf  Olsson (S) och Annette Carlson 
(M) då vi inte vet vem eller vilka som vinner valet i höst.  Bägge partigrupperna har 
ju styrt i omgångar sedan 2001. 
 
Borås Skytteallians (BSA) bildades av 9 skytteklubbar med ca 600 medlemmar, 
utredningen om ett skyttecenter har pågått i 17 år Flertalet av dessa föreningar har 
inte vågat eller kunnat investera för att som det sagts ”det ska ju byggas ett skytte-
center”, så därför saknas banor för flera skjutgrenar redan idag. 
 
Den ideella idrottsföreningen FOK Borås har idag ca 200 aktiva medlemmar som 
använder banorna på fd regementets mark. Det arrende man haft är uppsagt till 
sista maj, detta har Borås Stad vetat om. Vid senaste mötet med PEAB föreslogs en 
förlängning av arrendet till 2018-09-31 i första läget med kraftiga tidsrestriktioner 
och begränsande tävlingar. Detta innebär att 90 % av klubbens verksamhet och 
ekonomi raseras om fjorton dagar. 
 
Konkurs och/eller nedläggning av föreningen kan bli resultatet 
 
Sanering av vallar och avveckling av banor utan möjlighet att flytta dessa till ny 
plats blir kostsam. En konkursad förening klarar inte detta. 
I år är FOK en av skytteföreningarna som är med och arrangerar Pistol-SM i 
Skövde för tredje gången. Borås skytteallians anmälde sig tidigt till Borås 400-års 
jubileum, 2021, genom att anordna pistol-SM med ca 1000 deltagare under 5 dagar. 
Borås Stads ambitioner om ”Årets idrottskommun” borde inte ha ökade chanser 
om den största skytteföreningen med mycket av pistol- och älgskyttet i Borås måste 
läggas ned. 
 
Anslag till föreningarna har sedan 2001 avvisats flera gångar på grund av att ett 
Skyttecenter skall upprättas. Dessa borde nu kunna samlas ihop och användas för 
skyttecenter där man samlar bullerstörningar på ett ställe. 
Ett kommande skyttecenter kommer delvis att byggas upp med hjälp av ideella 
krafter i föreningarna, kostnaderna hamnar därför betydligt under Borås Stads 
uträkning. 
 
Hur kommer man från Borås Stad NU hjälpa till att lösa frågan om FOK Borås 
som står inför valet att lägga ner om inte kommunen hjälper till med en lösning tills 
ett skyttecenter är på plats? 
 
Kommer Borås Stad under 2019 och 2020 anvisa medel för att påbörja bygget av 
ett skyttecenter? 
 
Anders Andersson 
Ordförande i FOK Borås och Borås Skytteallians” 
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Bilaga till § 84  Allmänhetens frågestund 
 
”Till Allmänhetens frågestund KF Borås 2018-05-17 
 
Det brinner – inte bara i knutarna – för FOK Borås 
 
Frågan vänder sig till båda kommunalråden Ulf  Olsson (S) och Annette Carlson 
(M) då vi inte vet vem eller vilka som vinner valet i höst.  Bägge partigrupperna har 
ju styrt i omgångar sedan 2001. 
 
Borås Skytteallians (BSA) bildades av 9 skytteklubbar med ca 600 medlemmar, 
utredningen om ett skyttecenter har pågått i 17 år Flertalet av dessa föreningar har 
inte vågat eller kunnat investera för att som det sagts ”det ska ju byggas ett skytte-
center”, så därför saknas banor för flera skjutgrenar redan idag. 
 
Den ideella idrottsföreningen FOK Borås har idag ca 200 aktiva medlemmar som 
använder banorna på fd regementets mark. Det arrende man haft är uppsagt till 
sista maj, detta har Borås Stad vetat om. Vid senaste mötet med PEAB föreslogs en 
förlängning av arrendet till 2018-09-31 i första läget med kraftiga tidsrestriktioner 
och begränsande tävlingar. Detta innebär att 90 % av klubbens verksamhet och 
ekonomi raseras om fjorton dagar. 
 
Konkurs och/eller nedläggning av föreningen kan bli resultatet 
 
Sanering av vallar och avveckling av banor utan möjlighet att flytta dessa till ny 
plats blir kostsam. En konkursad förening klarar inte detta. 
I år är FOK en av skytteföreningarna som är med och arrangerar Pistol-SM i 
Skövde för tredje gången. Borås skytteallians anmälde sig tidigt till Borås 400-års 
jubileum, 2021, genom att anordna pistol-SM med ca 1000 deltagare under 5 dagar. 
Borås Stads ambitioner om ”Årets idrottskommun” borde inte ha ökade chanser 
om den största skytteföreningen med mycket av pistol- och älgskyttet i Borås måste 
läggas ned. 
 
Anslag till föreningarna har sedan 2001 avvisats flera gångar på grund av att ett 
Skyttecenter skall upprättas. Dessa borde nu kunna samlas ihop och användas för 
skyttecenter där man samlar bullerstörningar på ett ställe. 
Ett kommande skyttecenter kommer delvis att byggas upp med hjälp av ideella 
krafter i föreningarna, kostnaderna hamnar därför betydligt under Borås Stads 
uträkning. 
 
Hur kommer man från Borås Stad NU hjälpa till att lösa frågan om FOK Borås 
som står inför valet att lägga ner om inte kommunen hjälper till med en lösning tills 
ett skyttecenter är på plats? 
 
Kommer Borås Stad under 2019 och 2020 anvisa medel för att påbörja bygget av 
ett skyttecenter? 
 
Anders Andersson 
Ordförande i FOK Borås och Borås Skytteallians” 
 

1 
 
 

 

 

Bilaga till § 86  Anmälningsärenden 
 
”MOTION  2018-05-17 
 
Moderaterna Kommunfullmäktige 
 
Trygghetskameror på brottsutsatta platser för ökad trygghet 
 
Trygghet är en förutsättning för att stadens invånare ska kunna leva ett gott liv. 
Tillåts otrygghet och kriminalitet att få fäste blir det betydligt svårare att leva det  
liv man själv önskar. Att upprätthålla lag och ordning och skapa trygga miljöer är 
således en fråga om att försvara varje människas frihet, och därför naturligt för 
Moderaterna att prioritera. 
 
Som en del i den större trygghetssatsning som partiet har startat, vill vi utöka 
möjligheten att använda kameraövervakning. Kameraövervakning har tidigare 
använts på i Borås - med goda resultat - för att bekämpa kriminalitet. Nu har 
polisen meddelat att kameraövervakning kommer nyttjas i områden, som 
tillsammans med Borås Stad och AB Bostäder, identifierats som särskilt brotts-
utsatta. Det ser vi som mycket positivt. 
 
Moderaterna ser dock även att andra delar av staden sedan en tid präglats av 
upplevd otrygghet och kriminalitet. Det gäller bland annat de centrala delarna av 
Borås. Vi föreslår därför att kommunen ska verka för att trygghetskameror även ska 
kunna användas i dessa områden i den mån polisen själva finner det lämpligt. 
 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 
 
Att Borås Stad aktivt arbetar tillsammans med polisen för att trygghetskameror ska 
kunna användas på brottsutsatta områden i centrala Borås. 
 
För Moderaterna 
 
Annette Carlson (M) 
Oliver Öberg (M)” 
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Bilaga till § 86 Anmälningsärenden 
 
”Motion: Stärk demokratin för hörselskadade 
 
Bakgrund 
 
I dag finns det möjlighet för våra medborgare att aktivt följa de politiska debatterna 
via radio och webbsändning. Varför har inte våra hörselskadade/döva samma 
möjlighet då teckenspråk eller textning borde vara möjlig? 
 
Från ett likabehandlingsperspektiv anser vi att det med dagens teknik borde detta 
vara en självklarhet och vi föreslår därför: 
 
-  att berörd instans utreder de tekniska möjligheterna till en fungerande 

textning i samband med webbsändningar. 
-  att berörd instans även utreder de tekniska möjligheterna till teckenspråks-

tolkning vid webbsändning. 
 
Leif Häggblom 
Patrik Silfverklinga 
Björn Qvarnström 
Crister Spets 
 
Ledamöter i fullmäktige 
Sverigedemokraterna, Borås” 
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Bilaga till § 86 Anmälningsärenden 
 
”Motion: Stärk demokratin för hörselskadade 
 
Bakgrund 
 
I dag finns det möjlighet för våra medborgare att aktivt följa de politiska debatterna 
via radio och webbsändning. Varför har inte våra hörselskadade/döva samma 
möjlighet då teckenspråk eller textning borde vara möjlig? 
 
Från ett likabehandlingsperspektiv anser vi att det med dagens teknik borde detta 
vara en självklarhet och vi föreslår därför: 
 
-  att berörd instans utreder de tekniska möjligheterna till en fungerande 

textning i samband med webbsändningar. 
-  att berörd instans även utreder de tekniska möjligheterna till teckenspråks-

tolkning vid webbsändning. 
 
Leif Häggblom 
Patrik Silfverklinga 
Björn Qvarnström 
Crister Spets 
 
Ledamöter i fullmäktige 
Sverigedemokraterna, Borås” 
  

3 
 
 

 

 

Bilaga till § 86  Anmälningsärenden 
 
”MOTION      2018-05-17 
Kommunfullmäktige     Liberalerna 
 
Förskolan spelar en viktig roll för barns lärande och språk-
utveckling. Barn som gått i förskolan har lättare att klara skolan 
 
Alla barn oavsett bakgrund ska klara skolan. Även de barn som är nyanlända och 
inte har svenska som modersmål. Fler måste få chansen att snabbt lära sig svenska. 
Språket är nyckeln in i det svenska samhället. Även för barnen. 
 
Liberalerna vill införa en språkförskola. Därför föreslår vi innan den gjorts 
obligatorisk på nationell nivå att Borås stad aktivt söker upp alla nyanlända barn 
över tre år för att ge dessa möjlighet att delta i förskoleverksamhet 15 timmar per 
vecka. Förutom ordinarie verksamhet ska då också särskilt fokus ligga på att barnen 
ska lära sig svenska. 
 
Ytterligare en effekt är att förutom att barnen lär sig svenska kan barnens 
deltagande i förskolan ha en positiv effekt på nyanländas, särskilt kvinnors, 
möjligheter att få jobb. 
 
Många nyanlända bor på Hässleholmen. Där byggs nu en ny förskola. Det skulle 
passa att lägga en avdelning med språkförskola där. 
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslås kommunfullmäktige besluta att 
 
Uppdra åt Förskolenämnden att utreda möjligheten att göra en avdelning i någon 
förskola till språkförskola enligt förslaget ovan. 
 
Anne-Marie Ekström (L) 
Anna Svalander (L) 
Lotta Preijde (L)” 
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Bilaga till § 87 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
 
”Enkel fråga 
 
Oliver Öberg Kommunfullmäktige 2018-05-17 
 
Fråga till Ida Legnemark. 
 
Klottersanerarna i Borås har mycket att göra. Tekniska förvaltningens polis-
anmälningar ökade med 80 procent 2017 jämfört med 2016. 
 
Fritids- och folkhälsonämnden fick vid beslutet om att införa en öppen vägg 
uppdraget den 21 december 2016 att genomföra en utvärdering, avseende bland 
annat mängden klotter, ett år efter den öppna väggens införande. Om utvärdering-
en visar att klottret ökat ska frågan om att stänga graffitiväggen lyftas till Kom-
munfullmäktige. 
 
Enligt en artikel i Borås tidning så svarar Ida Legnemark apropå antalet kraftigt 
ökade polisanmälda fall av klotter i Borås, att när hon lämnade in motionen till 
fullmäktige 2014 aldrig förväntade sig att det olagliga klottret skulle minska bara för 
att en legal vägg pekades ut. 
 
Med hänvisning till ovan frågar jag Fritids- och folkhälsonämndens ordförande Ida 
Legnemark 
 
- Förväntade du dig att det olagliga klottret skulle öka? 
- När ska utredningen påbörjas gällande mängden klotter efter den öppna 

klotterväggens införande? 
- Är du beredd att ta bort väggen? 
 
Borås 2018-05-16 
 
Oliver Öberg (M)” 
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Bilaga till § 87 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
 
”Enkel fråga 
 
Oliver Öberg Kommunfullmäktige 2018-05-17 
 
Fråga till Ida Legnemark. 
 
Klottersanerarna i Borås har mycket att göra. Tekniska förvaltningens polis-
anmälningar ökade med 80 procent 2017 jämfört med 2016. 
 
Fritids- och folkhälsonämnden fick vid beslutet om att införa en öppen vägg 
uppdraget den 21 december 2016 att genomföra en utvärdering, avseende bland 
annat mängden klotter, ett år efter den öppna väggens införande. Om utvärdering-
en visar att klottret ökat ska frågan om att stänga graffitiväggen lyftas till Kom-
munfullmäktige. 
 
Enligt en artikel i Borås tidning så svarar Ida Legnemark apropå antalet kraftigt 
ökade polisanmälda fall av klotter i Borås, att när hon lämnade in motionen till 
fullmäktige 2014 aldrig förväntade sig att det olagliga klottret skulle minska bara för 
att en legal vägg pekades ut. 
 
Med hänvisning till ovan frågar jag Fritids- och folkhälsonämndens ordförande Ida 
Legnemark 
 
- Förväntade du dig att det olagliga klottret skulle öka? 
- När ska utredningen påbörjas gällande mängden klotter efter den öppna 

klotterväggens införande? 
- Är du beredd att ta bort väggen? 
 
Borås 2018-05-16 
 
Oliver Öberg (M)” 
 
 

2018-05-17 PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunfullmäktige 

Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt Sol och LSS t.o.m. den 31 
december 2017 

Allianspartierna konstaterar att det fortfarande råder brist på boendeplatser för LSS i Borås Stad, 
vilket innebär att vi som kommun inte klarar det lagstadgade uppdrag som är givet oss. Det var 
den 1 juni 2013 som Inspektionen för vård och omsorg (IVO)  tog över tillsynsverksamheten 
från Socialstyrelsen. Det innebar att alla kommuner nu är skyldiga att anmäla till IVO om bevil-
jade insatser enligt socialtjänstlagen (SoL) och LSS som inte har verkställts senast tre månader ef-
ter beslut. Borås Stad betalade 2017 viten för ej verkställda beslut inom LSS på drygt 400 000:-. 
Ett sätt att snabbare få fler boendeplatser är att låta externa aktörer bygga boenden samt driva 
dessa. Det är beklagligt att det rödgröna styret i staden inte gör tillräckligt för att åtgärda bristen 
på boendeplatser. 

För Moderaterna För Liberalerna 
Annette Carlson Morgan Hjalmarsson 

För Centerpartiet För Kristdemokraterna 
Kerstin Hermansson Hans Gustavsson 

Bilaga till § 96 Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt Sol och LSS 
t.o.m. den 31 december 2017
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